
REFERAT,  

Regionmøte for Råd for personer med nedsatt funksjonsevne, 29.01.2025 

 

Vi samlet oss for et felles møte der erfaringsutveksling sto sentralt. Møtet var denne gangen i 
Folldal. 

Til stede: Inger Lise S Martinsen (Tynset), Per Sverre Hagen (Tynset), Marian Sønmør 
Holøien (Os), Arne Grue (Os), Åge Lohn (Folldal), Nina Røsten (Folldal), Anne-Berit Wang 
(Folldal), Bjørn Dahlen (Folldal), Svein Borkhus (Alvdal), Elin Sandbakken (Rendalen), 
Nanna Haugseth (Rendalen), Gunhild Lohn (Alvdal), Anne Siri Eggen (Alvdal), Jan Viggo 
Nilsen (Alvdal) Brit Kværness (Folldal). 

Tolga kommune var dessverre ikke representert 

I tre av kommunene (Os, Alvdal og Rendalen) som deltok er råd for personer med nedsatt 
funksjonsevne slått sammen med eldrerådet. To kommuner (Tynset og Folldal) har disse 
rådene hver for seg. 

I forbindelse med presentasjonsrunden orienterte Brit K om at hun for tiden sitter i det 
fylkeskommunale rådet for personer med nedsatt funksjon. Det fylkeskommunale rådet har 
delt inn medlemmene slik at den enkelte har et større ansvar for dialog med råd i kommuner 
nær seg. Brit har et slikt ansvar overfor Nord-Østerdals regionen. Det fylkeskommunale rådet 
er på ingen måte noe overordnet organ, samtidig kan det være saker knyttet til 
kollektivtransport, tannhelse eller videregående opplæring som kan bringes videre til det 
fylkeskommunale rådet dersom det er ønskelig. 

Møtet var enige om at vi tilstreber ett felles møte hvert år, og at møtested/vertskap går på 
omgang. Folldal foreslår at et fellesmøte legges inn i møtekalenderen som det første møtet 
hvert år (januar/februar).  

For å få bedre oversikt over aktuelle saker i de ulike kommunene tok vi en runde rundt bordet 
for å høre hva som opptar oss mest: 

Tynset 

• Har jobbet en del med å få møte- og talerett i kommunestyret i relevante saker 
• Er med i en referansegruppe knyttet til boligpolitikk (sammen med andre 

medbestemmelsesorganer) 
• Målbærer utfordringen med å få saker tidsnok 
• Har fått etablert en ordning med en sjekkliste hos saksbehandlere der det kommer 

frem om saken skal på høring – dette bidrar til at flere saker kommer til rådet 

Os: 

• Har fått revidert vedtektene slik at antall møter, samt møte- og talerett er på plass 
• Kjenner seg igjen i at saker ikke alltid kommer tidsnok 
• Har vært på befaring ved nytt helsehus. Ønsker ny befaring når huset er tatt i bruk. 

Spør om funksjonsnedsettelser i form av f.eks. svakt syn er tilstrekkelig ivaretatt. 
• Har blitt tidlig invitert i arbeidet mot ny skole 
• Ønsker allment å ha oppmerksomhet på tilgjengelighet/universell utforming, og se 

hvordan status er på dette området 

Alvdal: 



• Erkjenner at flere saker må få «gå seg til» (ting, tar tid) 
• Opplever å ha en dyktig sekretær, men kan oppleve noe sårbarhet i forhold til stor 

arbeidsmengde 
• Er inne i arbeidet med bygging av nye omsorgsboliger 
• Møte- og talerett i kommunestyret er på plass i vedtekter/reglement 
• Kjenner seg igjen i at saker kan komme til rådene for sent for reell behandling 
• Skal inn i en sak om mottak av flyktninger, - for at dette skal kunne behandles trengs 

et faktagrunnlag/en saksutredning 
• Stiller spørsmål ved deler av transportordningen- både allment og Helsebuss (Dette 

kom vi tilbake til – se mer senere i referatet!) 

Rendalen: 

• Opplever en stabil og dyktig sekretær, og er glade for det 
• Kjenner seg igjen i mange av sakene som er nevnt 
• Har hatt møter med flere sentrale personer i administrasjonen (og ordfører) for å sikre 

forventningsavklaring 
• Fremmet endringsforslag til budsjettet, men vant ikke frem 
• Følger opp status vedr. universell utforming fra forrige periode 
• Ønsker å se litt på møtefrekvens 
• Mange flyktninger i Rendalen – opplever at integrering går bra (ikke minst takket 

være mange frivillige) 
• Flere løpende saker – som utlevering av post (Dette ble et felles tema – se senere i 

referatet) 
• Vurderer allment «utenforskap» som aktuelt tema 

Folldal: 

• Følger opp rapport fra rapport om universell utforming i offentlige bygg fra forrige 
periode 

• Har god erfaring med å involvere fagpersoner som f.eks. fra planavdelingen, fra ergo- 
og fysioterapi, fra skole mm. Dette gjør at rådet blir mer kjent hos saksbehandlere, og 
vi får dermed flere saker rettidig (Stikkord: Gjensidig informasjon og bevisstgjøring) 

• Noen ganger er det likevel slik at vi må be om å bli involvert. Ett eksempel er at 
Statsforvalteren jobber opp mot kontaktpersoner i hver kommune knyttet til 
implementering av CRPD. Når kommunene blir bedt om å lage en plan for dette, så 
bør rådene absolutt delta – i det minste bli hørt i denne saken. 

 

Etter den allmenne runden drøftet vi i hvilken grad vi har felles saker, - og hva vi i tilfellet gjør 
med disse: 

HVA? FRA HVA GJØR VI? 
«Når går bussen»? – QR-koder og 
telefonnummer som informasjon på 
buss-stopp oppleves av mange som 
informasjon som ikke er tilgjengelig 

Rendalen Brit tar dette med til kommende 
møte i det fylkeskommunale rådet 

Transport; Helsebuss, Mammografi-
buss, Pasientreiser, Helfo, TT-kort: 
Uheldige eksempler er bl.a. To-dagers 
behandling gir ikke rett til overnatting, 
men lange reiser to dager i strekk, 

Alvdal 
med flere 

Vi oppfordrer fylkesrådet til å ha 
dette som overordnet tema på sin 
konferanse i 2026. 



Helfo er heldigitalisert – flere forstår 
ikke/gir opp, Mammografibussen er ikke 
universelt utformet, og Helfo dekker ikke 
reise til et sted man faktisk kan komme 
inn, refusjonsordninger knyttet til 
tannhelse krever lange forhandlinger for 
å få til gode løsninger for pasientene 

Samtidig må vi jobbe mer med 
saken slik at tema blir så konkret 
som ønskelig 

Fremtidens post-tjenester Os  Etter forslag fra Os ble vi enige 
om å utarbeide en felles eller 
likelydende høringsuttalelse. 
Høringsfrist er 17.03., og Brit 
begynner på et notat. Folldal og 
Tynset sørger for å informere 
eldrerådene om dette (de andre 
har felles råd) 

Brukermedvirkning i NAV Rendalen Flere av oss er valgt som medlem 
av regionalt bruker-råd, men har 
ikke hørt noe fra NAV. I ettertid 
har NAV Innlandet valgt en annen 
regioninndeling enn den 
ordinære, og Nord-Østerdal blir 
da en del av hele Østerdalen.  
Status er at representanter er 
valgt, og disse skal ha opplæring 
primo mars, deretter skal de ha 
første møtet. Møtene blir i 
hovedsak digitale. Regional NAV 
leder skal gi melding til de fra oss 
som ble valgt i 2024. 

Bank- ID for personer uten 
samtykkekompetanse 
 

Alvdal Vi kom ikke videre med dette 
denne gangen, men noterer slik 
at vi ikke glemmer det 😊 

 

Etter en rask felles lunch tok vi turen til det, dels nye, dels renoverte «Folldal Bo og 
servicesenter». Der fikk vi omvisning av fysioterapeut Olrun Tallerås.  

 

Takk for hyggelig møte 

 

Mvh 

Rådet i Folldal v/Brit Kværness 


